

國立清華大學人類學研究所誠徵助理教授專任教師公告

（一）應徵資格：

- 1.徵聘對象：文化人類學、考古學專長之專任助理教授。
- 2.徵聘資格：具人類學或考古學領域之博士學位者。醫療人類學、東南亞人類學、科技考古學優先。
- 3.擬應徵職級須符合國立清華大學各職級教師聘任之資格。（相關規定請參閱：國立清華大學人事室公告之教師聘審相關法規 <https://person.site.nthu.edu.tw/p/403-1066-912-1.php?Lang=zh-tw>）
4. 具英語授課能力者佳。

（二）須繳資料：

- 1.申請表（使用表格如附）及中文履歷表、英文履歷表。
- 2.研究所成績單及博士學位證書影本（本國申請者須經我國駐外使領館驗證）。
- 3.已有部定教師資格者，請檢附教師資格證書影本。
- 4.研究成果及未來方向、研究教學理念說明、授課大綱（至少四門）。
- 5.五年內（即 2019 年 10 月 1 日以後）已出版之論文著作目錄表，以及自認足以彰顯現研究能力與成績之代表著作 1 篇（或屬系列性研究著作）及參考著作（至多 3 篇）。
申請人應為代表性論文的第一作者和/或通訊作者，且代表性論文應發表在有同儕審查制度的專書或期刊上。如為共同撰寫，應提供共同作者對申請人代表性著作的貢獻證明原件。
- 6.五年內取得博士學位者，其代表著作應為博士論文，若非用中文或英文寫作者，請檢附足以表達其內容之英文或中文摘要。
- 7.推薦函三封（請推薦人 email 至邱鴻霖所長 hlchiu@mx.nthu.edu.tw 、
chiu_alex@hotmail.com 或郵寄至國立清華大學人類學研究所所長）。
- 8.上述 1-6 項資料之電子檔，請寄至：ioant@my.nthu.edu.tw 。

另請將第 1 項履歷表、第 5、6 項著作之紙本一式 3 份，郵寄至 300044 新竹市光復路二段 101 號國立清華大學人類學研究所。

（三）申請截止日期：2024 年 10 月 25 日。

Faculty Position Announcement

Institute of Anthropology, National Tsing Hua University (NTHU)

The Institute of Anthropology at National Tsing Hua University invites applications for tenure-track Assistant Professor positions. Candidates must hold a Ph.D. in Cultural Anthropology or Archaeology at the time of the appointment. Preference is given to candidates with expertise in Medical Anthropology, the Anthropology of Southeast Asia, or Archaeometry. The start date for the position(s) is August 1, 2025.

Located in Hsinchu City in northern Taiwan, NTHU is a leading research-intensive university that is consistently ranked among the top in Asia. The university offers a competitive salary and benefits for full-time faculty, with additional research subsidies available to outstanding members. The Institute of Anthropology provides Master's and Ph.D.'s degrees in Anthropology, an Anthropology Major within the Bachelor Program in Humanities and Social Sciences, and, in collaboration with the Institute of Taiwan Literatures, a Master's degree in Taiwan Studies for in-service teachers. For more information, please visit the Institute's website at

<https://anth.site.nthu.edu.tw>.

Interested applicants should submit a complete application dossier for full consideration, including the following items:

1.
 - A. Completed application form (as attached)
 - B. Detailed CV.
2.
 - A. Photocopy of the doctoral diploma
 - B. Certified copy of Ph.D.'s degree certificate and transcript
3. A statement of research interests, future research plans, and teaching philosophy
4. Syllabi for four courses (both graduate and undergraduate) that the applicant is prepared to teach
5.
 - A. List of publications from the past five years (since October 1, 2019)
 - B. One representative publication (or a series of research publications)*
 - C. Up to three additional sample publications*

*Selected publications should demonstrate applicant's excellence in research. Representative publications should be peer-reviewed scholarly books or journal articles, with the applicant as the first and/or corresponding author. If a publication is co-authored, an original copy of verification of the applicant's contribution to the publication should be provided.
6. Applicants who have received their Ph.D.'s degree within the last five years should submit their doctoral dissertation as their representative work (i.e., Item 5.B.). If the dissertation is

not written in Chinese or English, include an English or Chinese abstract that sufficiently convey its content.

7. Three reference letters.
8. Applicants whose first language is not Chinese must demonstrate working-level proficiency in Chinese.

Please send electronic files of Items 1–6 to the Institute's email: joant@my.nthu.edu.tw.

Additionally, mail three paper copies of Items 1, 5, and 6 to the Institute of Anthropology, National Tsing Hua University, No. 101, Section 2, Kuang-Fu Road, Hsinchu City 30044, Taiwan.

Reference letters should be sent directly to Director Chiu, Hung-Lin by email at hlchiu@mx.nthu.edu.tw ; chiu_alex@hotmail.com or by mail to Director of the Institute of Anthropology at the same address.

The closing date for applications is October 25, 2024.